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Det Energipolitiske Udvalg har i brev af 30. november 2005 stillet mig føl-
gende spørgsmål 7 alm. del, som jeg hermed skal besvare.

Svaret vedlægges i 5 eksemplarer.

Spørgsmål 7 – EPU alm. del:

”Ministeren bedes redegøre for elselskabernes forventede kapital-, formue 
og likviditetssituation det næste årti set i lyset af behovet for udvikling i 
sektoren, den forventede udskiftning af halvdelen af elnettet til 35-60 mia. 
kr. og elselskabernes indtræden på nye, investeringstunge og risikofyldte 
markeder som fiberbredbånd. Kan ministeren i forlængelse heraf afvise, at 
elselskabernes forretningsmæssige dispositioner, herunder investeringer i 
f.eks. bredbånd, kommer til at gå ud over miljøet eller kunderne?”

Svar:

Jeg har ikke mulighed for at redegøre for elselskabernes forventede kapi-
tal-, formue- og likviditetssituation ti år frem i tiden, da denne vil afhænge 
af de dispositioner, de enkelte selskaber træffer i de næste 10 år. 

Prisreguleringen der blev gennemført som led i udmøntningen af den ener-
gipolitiske aftale af 29. marts 2004, sikrer dog, at tarifferne ikke må stige i 
forhold til niveauet 1. januar 2004 som følge af, at elselskaberne samtidig 
fik fri rådighed over deres egenkapital.

Endvidere skal elselskaberne i deres forretningsmæssige dispositioner 
overholde gældende lovgivning.

Med venlig hilsen

Flemming Hansen
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